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                                                                                                      VSPJ/00624/2024 

Zápis 1/2024 
ze zasedání Akademické rady VŠPJ 

konané dne 1. února 2024 v budově vysoké školy 

Účast: 
dle prezenční listiny – z 32 členů Akademické rady VŠPJ (dále jen AR) na zasedání přítomno 14 členů 
AR prezenčně a 8 členů AR on-line. 
Celkem přítomna nadpoloviční většina všech členů AR, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1) Plán realizace Strategického záměru Vysoké školy polytechnické pro rok 2024–k projednání dle § 
12 odst. 1 písm. a) zákona 

2) Aktuální stav a novinky na VŠPJ 
3) Různé 

Jednání zahájil a řídil předseda AR doc. Horák, který přivítal přítomné. 

Elektronickou verifikací zápisu pověřil prof. Báču. 

Průběh jednání: 

Bod 1) Plán realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2024 

V souladu s ustanovením § 12 odst. 1 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, byl členům 
akademické rady předložen k projednání návrh Plánu realizace Strategického záměru Vysoké školy 
polytechnické Jihlava pro rok 2024. 

Prorektorka Cimbálníková uvedla, že Plán realizace Strategického záměru Vysoké školy polytechnické 
Jihlava pro rok 2024 (dále jen Plán realizace SZ VŠPJ pro rok 2024) vychází ze Strategického záměru 
Vysoké školy polytechnické pro období 2021+ (dále jen SZ VŠPJ 2021+) a je základním řídícím 
dokumentem Vysoké školy polytechnické Jihlava (dále jen VŠPJ) pro rok 2024. Plán realizace SZ VŠPJ 
pro rok 2024 navazuje na plnění Plánu realizace strategického záměru VŠPJ pro roky 2021, 2022  
a 2023 a pro rok 2024 určuje a konkretizuje cíle a opatření uvedená ve SZ VŠPJ 2021+, která jsou 
zásadní pro postupné naplňování strategických cílů VŠPJ. 

Uvedla dále, že rozvoj a kvalita VŠPJ jsou sledovány v pěti strategických pilířích, z nichž tři vycházejí ze 
základních rolí veřejné vysoké školy, a to vzdělávací, tvůrčí a tzv. třetí role, a další dva pilíře jsou 
horizontálního charakteru, tedy procházejí ostatními pilíři a podporují je. Jedná se o pilíř 
Strategického řízení, který obsahuje i oblast řízení zdrojů a řízení vztahů, a pilíř Internacionalizace. 

Připomínky: 

- Dr. Fiala vznesl dotaz na on-line přednášky z dokumentu Plánu realizace Strategického záměru 
VŠPJ. Myslí se tím přednášky v on-line prostředí? Rektor doplnil, že v rámci dokumentace se 
jedná spíše o kompromis, kdy přednášející bude přednášet do posluchárny se studenty při 
výjimečných případech nebo ze zahraničí. Prorektorka Kuncová potvrdila, že se jedná o 
mimořádnou formu. Prorektor Báča také doplnil, že možná je varianta např. přednášející je v 
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zahraničí, studenti budou přítomni ve škole a přednášku bude prezentovat moderátor. 
Prorektorka Cimbálníková na závěr dodala, že vše je zapracováno v dokumentaci z důvodů 
mimořádné události. 

- Prof. Fischer vznesl otázku. Máte 2 nové akreditace, je Váš cíl zvýšit počet studentů? Rektor 
odpověděl, že se jedná převážně o bakalářské studijní programy, kde došlo k prodloužení 
akreditace. Nově uvažujeme o studijním programu radiologický asistent a následné akreditaci.  

- Doc. Švecová vznesla dotaz na mikrocertifikáty Bude mít praxe zájem o tyto certifikáty? Rektor 
odpověděl, že poptávka bude, pokud budou kurzy zajímavé a bude možnost je použít ke studiu. 
Prorektorka Cimbálníková doplnila, že mikrocertifikáty jsou primárně pro pracující. Na závěr 
proběhla debata o mikrocertifikátech, o jejich funkci následně pro koho jsou vhodné a cílené.  

 

  

Usnesení: 

Akademická rada VŠPJ projednala a bere na vědomí bez připomínek Plán realizace Strategického 
záměru Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2024 a doporučuje jej k předložení do 
Akademického senátu VŠPJ. 

PRO =22 PROTI = 0 ZDRŽEL SE = 0 

 

Bod 2) Aktuální stav a novinky na VŠPJ 

Předseda AR seznámil členy AR s aktuálním stavem a novinkami na VŠPJ: 

a) Akreditace 

− Dne 7. 11. 2023 bylo na VŠPJ doručeno z Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství 
oznámení o nashromáždění podkladů pro vydání rozhodnutí ve věci podané žádosti VŠPJ o 
prodloužení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Všeobecné ošetřovatelství se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované 
formě studia. 

− Dne 20. 11. 2023 jsme na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslali vyjádření se  
k podkladům pro vydání rozhodnutí ve věci podané žádosti VŠPJ o prodloužení akreditace 
bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Všeobecné ošetřovatelství se 
standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia. 

− Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství na svém zasedání č. 8/2023 
konaném dne 23. listopadu 2023 vzala na vědomí kontrolní zprávu ve věci akreditace 
navazujícího magisterského profesně zaměřeného studijního programu Aplikovaná technika 
pro průmyslovou praxi.  

− Dne 13. 12. 2023 bylo na VŠPJ doručeno z Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství 
oznámení o nashromáždění podkladů pro vydání rozhodnutí ve věci podané žádosti VŠPJ  
o akreditaci bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Porodní asistence se 
standardní dobou studia 3 roky v prezenční formě studia. 

− Dne 18. 12. 2023 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána žádost o 
prodloužení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Cestovní 
ruch v prezenční a kombinované formě studia. 

− Dne 22. 12. 2023 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství rozhodla o 
udělení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Všeobecné 
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ošetřovatelství se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia 
na dobu 5 let. 

− Dne 8. 1. 2024 bylo na VŠPJ doručeno z Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství 
oznámení o nashromáždění podkladů pro vydání rozhodnutí ve věci podané žádosti VŠPJ o 
prodloužení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Aplikovaná informatika se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě 
studia. 

b) Různé 

− V sobotu 25. listopadu 2023 proběhl online Den otevřených dveří VŠPJ. Pro zájemce bylo 
připraveno představení studijních programů a pracovišť, interaktivní virtuální prohlídka, chat 
se studenty, rady a tipy k přijímačkám či ukázkové testy.  

− V úterý 5. prosince 2023 byl ve vestibulu Vysoké školy polytechnické Jihlava za účasti 
studujících i zaměstnanců školy slavnostně rozsvěcen vánoční stromeček.  

− Aula výukového centra v pátek 15. prosince hostila interaktivní přednášku Body 
management nejen pro sportovce. Přednáškový a diskuzní blok určený nejenom sportovním 
nadšencům, ale i těm, kteří se zajímají o zdravý životní styl, nabídl praktické ukázky 
kinesiotapingu, prezentace o zdravé výživě nebo psychologii sportu i diskuzi se studenty 
zapojenými do projektu UNIS na podporu vysokoškolských vrcholových sportovců. 

− V úterý 12. prosince 2023 navštívil VŠPJ náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy 
Jaroslav Miller. Během společného setkání s rektorem Zdeňkem Horákem diskutovali 
možnosti dalšího rozvoje VŠPJ.  

− Na akci Vánoce na VŠPJ, která se uskutečnila 13. prosince 2023, VŠPJ podpořila děti a mládež 
z Kraje Vysočina, kteří se potýkají s nepříznivými situacemi ať už ve škole, v rodině, mezi 
kamarády a vrstevníky či v zaměstnání. Podpořila je prostřednictvím materiální charitativní 
sbírky, která právě probíhá na VŠPJ, a jejímž beneficientem bylo nízkoprahové zařízení pro 
děti a mládež Maják. 

− Rektor VŠPJ Zdeněk Horák slavnostně odhalil logo k 20. výročí založení školy. Stalo se tak 
během tradiční vánoční akce Vánoce na VŠPJ a škola tak dostala nové logo doslova pod 
vánoční stromeček. Logo vzniklo ve spolupráci se Střední uměleckou školou grafickou 
Jihlava a po celý rok 2024 bude reprezentovat VŠPJ a její aktivity. 

− Ve středu 20. prosince 2023 se na VŠPJ uskutečnil Den s technikou. Tradiční akce, jejímž 
cílem je představit možnosti studia technicky zaměřených programů na VŠPJ, se zúčastnilo 
okolo 200 studentů a studentek středních technických škol z Kraje Vysočina. 

− Plénum České konference rektorů zvolilo 3. ledna 2024 na svém zasedání nové zástupce do 
Monitorovacího výboru Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Mezi zvolenými 
zástupci je také prorektor pro vnitřní, vnější a mezinárodní vztahy VŠPJ Václav Báča. 

− Rektor VŠPJ Zdeněk Horák se stal předsedou Meziregionální univerzitní rady, platformy, 
jejímž účelem je posilovat roli vysokých škol působících v regionech. 

− Ve středu 10. ledna 2024 uspořádala VŠPJ v pořadí již desátý, jubilejní ročník soutěže 
„Účtování versus účetnictví“. Soutěže se zúčastnilo celkem 48 soutěžících z devíti středních 
odborných škol Kraje Vysočina a Středočeského kraje. První místo si odnesli žáci Obchodní 
akademie Dr. Albína Bráfa v Třebíči. 

− Prorektor VŠPJ Václav Báča uctil v úterý 16. ledna 2024 památku Jana Palacha, a to 
symbolickým položením květiny k pamětní desce Evžena Plocka na Masarykově náměstí 
v Jihlavě. 

− V pondělí 29. ledna 2024 se uskutečnilo K@fe s rektorem, které tentokrát proběhlo nejen 
virtuálně, ale i prezenčně na půdě naší vysoké školy.  
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− VŠPJ se v roce 2024 představí veřejnosti v rámci Dne otevřených dveří, a to hned dvakrát. 
Nejen uchazeči o studium budou moct získat podrobné informace o nabízených studijních 
programech jednotlivých kateder nebo si prohlédnout učebny a laboratoře ve čtvrtek  
1. února a v sobotu 3. února 2024. 

V rámci následné diskuse k projednávanému bodu nebyly vzneseny ze strany přítomných členů 
akademické rady žádné dotazy či připomínky. 

Akademická rada VŠPJ bere na vědomí informace rektora o činnosti VŠPJ v uplynulém období. 

Bod 3) Různé 

- Rektor informoval členy Akademické rady o stavu vyřizování stavebního povolení na stavbu 
nových vysokoškolských kolejí.  

 

- Prorektor Bača srdečně pozval členy Akademické rady na ples VŠPJ, který se koná dne 15.3. 
2024 v Dělnickém domě v Jihlavě. Dále sdělil, že v letošním roce slavíme 20 let VŠPJ a probíhá 
rok oslav. Každý měsíc se bude konat jedna akce, nejvýznamnější jsou např. ples VŠPJ, 
Vánoce, Den otevřených dveří, Jobstart. V týdnu od 3.6.2024 proběhne narozeninový týden 
VŠPJ, kde proběhnou koncerty, přenášky, diskuze a na závěr sportovní turnaj „Memoriál 
Ladislava Jirků“.  
 

- Rektor doplnil informace k oslavám 20 let VŠPJ s prosbou ke všem členům, o zaslaní návrhů 
na udělení pamětních medailí. 
 

 

Jiná témata k projednání nebyla vznesena, předseda AR poděkoval všem za dlouhodobou práci v AR 
VŠPJ a za účast a jednání ukončil. 
 


